
Til Udvalget for Småøer

Vores LAG koordinator har i dag på et koordinatormøde fået oplyst, at en vedtagen budgetlov betyder, at alle 
ikke forbrugte LAG midler for 2012 fjernes fra puljen og tilbageføres til Finansministeriet. 
I LAG’erne har man fået at vide, at der ville ske en omfordeling af ikke forbrugte midler ved årsskiftet, men 
ikke at de helt fjernes.

Desuden har det været en aftale, at projekter, der er prioriteret og godkendt af den enkelte LAG bestyrelse 
og indsendt til Fødevareministeriet og hvor ansøger har modtaget en kvittering fra Ministeriet, kunne 
indregnes i den enkelte LAGs forbrug af 2012-midler. Dette er nu heller ikke tilfældet længere, og da der er 
en meget lang sagsbehandlingstid i NaturErhverv, vil det også medføre, at der bliver forbrugt færre midler 
uden at LAG’erne har nogen indflydelse herpå. 

Vi finder det stærkt kritisabelt, at der på den måde fjernes midler fra LAG’erne og dermed penge til udvikling 
af landdistrikterne. Desuden undrer det os, at det tilsyneladende kun er Ministeriet for By, Bolig og 
Landdistrikter, der får fjernet midler, hvorimod nogle af Fødevareministeriets andre puljer ikke berøres.

Vi håber, at Udvalget for Småøer vil tage sagen op.
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